

Prakata

Koleksi cerpen ini dihasilkan oleh para guru yang terlibat dalam Program Penyerapan bagi Guru Kanan ke Pekanbaru pada Mei 2016. Projek penulisan cerpen ini dilaksanakan bagi menggalakkan dan memupuk minat membaca dalam kalangan pelajar.

Pelbagai tema dikupas bagi meningkatkan kesedaran pelajar tentang kehidupan. Antara tema yang dikupas dalam cerpen ini termasuklah tema kesabaran, pengorbanan, keinsafan, saling membantu, perjuangan, kasih sayang dan pencemaran alam.

Beberapa idea pengajaran dan soalan-soalan perbincangan disediakan bagi setiap cerpen untuk menggalakkan perbincangan dalam kalangan pelajar. Beberapa strategi bagi meningkatkan penglibatan pelajar dalam pembelajaran semasa membaca cerita turut diperkenalkan.

Selain itu, nilai-nilai yang dipaparkan dalam setiap cerpen diharapkan dapat membangun jiwa insan pelajar kita dan mengukuhkan jati diri mereka sebagai pengguna bahasa Melayu yang berkesan.

Semoga buku ini dapat dimanfaatkan oleh para guru dan menjadi bahan bacaan yang menyeronokkan bagi pelajar.

Sekian.

Rahmat Subadah
Guru Pakar, Pusat Bahasa Melayu Singapura
Ketua projek pembinaan koleksi cerpen **Rahsia**

DENDAM MERGASTUA

Khaziah Yem

Mata Sang Helang merenung tajam ke bawah. Ranting pokok yang menampung kehadirannya itu **berhinggut** sedikit. Dari atas pokok tualang, semuanya nampak kecil sahaja. Kelihatan haiwan-haiwan hutan berkumpul di bawah pokok tualang.

“Wahai, kaum **mergastua!**” Bergema hutan dengan ngauman Sang Raja Rimba diikuti oleh sahutan haiwan-haiwan penghuni hutan.

Sang Helang pun **meluncur** laju ke bawah. Dia bertenggek di atas sebuah batu besar di sebelah pokok tualang.



“Beta mengucapkan terima kasih atas kehadiran semua wakil mergastua. Pertemuan ini sangat penting. Ada berita buruk yang ingin beta sampaikan. Sang Helang akan memberikan penjelasan. Silakan, wahai Sang Helang.”

“Salam hormat semua. Nampaknya, manusia semakin hari semakin mengganas. Walaupun ditimpa bencana alam, manusia seakan-akan tidak peduli. Kejadian Tsunami, gempa bumi dan letusan gunung berapi sering melanda manusia. Kepanasan global pula semakin menjadi-jadi. Banyak nyawa dan harta benda manusia musnah termasuklah kaum mergastua sendiri. Walaupun begitu, manusia masih belum insaf. Mereka melakukan kerosakan di muka bumi ini. Kita harus melakukan sesuatu. Jika tidak, semua yang ada di bumi ini akan terhapus!”

Haiwan-haiwan yang lain mula berteriak-teriak bagai guruh menggegarkan alam. Masing-masing mengutarakan keresahan dan kebimbangan mereka. Tiba-tiba, Sang Kancil muncul lalu berkata, “Oleh itu apakah yang harus kita lakukan, wahai Sang Helang”